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También la ampliación de la cobertura asistencial de la 
unidad de hospitalización a domicilio a 5 municipios más con 
una dotación de 5 vehículos. O la extensión del programa de 
detección de cáncer colorrectal a todos los municipios del 
departamento, lo que beneficiará a 20.500 personas mayores 
de cincuenta años. Y a esto hay que sumarle la adecuación 
y la ampliación de la plantilla con un presupuesto de casi un 
millón de euros y 39 plazas nuevas creadas.

En el año 2018 ya hemos incorporado 22 plazas, a mes 
de mayo. Un nefrólogo, que va a permitir por primera vez 
la presencia de esta especialidad en el departamento de 
Vinaroz. Ampliamos la cartera de servicios que desde 
este mismo mes pasa ya consulta. Y así se inicia la posibi-
lidad de iniciar una red de nefrología que permita facilitar 
las necesidades de esta especialidad para la población del 
departamento.

Diez enfermeros, 10 técnicos de cuidados auxiliares de 
enfermería, un anestesista, un celador. Y esto nos va a permi-
tir, después de ocho años desde que finalizara la ampliación 
del hospital, la apertura de la sala de la tercera planta, con 
19 habitaciones individuales que aumentan la capacidad de 
hospitalización y en confort tanto de pacientes como de sus 
acompañantes.

Y también nos va a permitir la apertura del quirófano para 
continuar con la reducción de las listas de espera quirúrgica 
que, como sabe, se ha reducido 21 días desde que entramos 
en el gobierno en el 2015.

En relación a las previsiones de ampliación de plantilla para 
el resto del año, están contempladas una enfermera para 
el equipo de atención primaria y una enfermera más para 
la unidad de hospitalización a domicilio. También iniciar la 
neurorehabilitación ambulatoria dando forma a la estrategia 
de daño cerebral adquirido, con un fisioterapeuta, un logo-
peda y un terapeuta ocupacional.

Y aumentar los recursos en salud mental, la gran olvidada, 
reforzando la red provincial de salud mental con un psicólogo 
clínico y un terapeuta ocupacional.

La conselleria está apostando firmemente por adecuar y 
aumentar las plantillas para poder desarrollar las estrate-
gias sanitarias presentadas, como la que le mencionaba de 
salud mental o de daño cerebral. Y para ofrecer equidad asis-
tencia en aquellos departamentos más abandonados por el 
gobierno del Partido Popular como es, por ejemplo, Vinaroz.

Y todo esto lo hacemos con mucho esfuerzo y con mucha 
voluntad política, pese a las limitaciones a la tasa de repo-
sición impuesta por el señor Montoro y la infrafinanciación 
que usted también conoce que sufrimos en la Comunidad 
Valenciana.

Y por último, no solo queremos aumentar plazas y crear 
nuevas plazas, sino que estamos apostando por trabajo de 
calidad y estable a través de la oferta pública de empleo para 
reducir la temporalidad, no solamente en el departamento de 
Vinaroz, sino en el conjunto de la sanidad pública valenciana 
que usted sabe que era el 37,5%.

Gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, consellera.

Passem a la pregunta 1.442 que formula la diputada María 
Teresa Parra del Grup Parlamentari Popular al conseller 
d’hisenda. (Veus) Senyora Parra, polse primer el micro, per 
favor. Senyora Parra, el micro. Aprete el botó del micro, per 
favor. Ara. Un segon, un segon. Ara ja.

La senyora Parra Almiñana:

Senyor conseller, va a suprimir l’impost de patrimoni, dona-
ció i successions?

Moltes gràcies. (Veus)

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller, quan vullga.

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyora presidenta.

No, senyoria, l’actual govern de La Generalitat no eliminarà 
els impostos de patrimoni, successions i donacions perquè 
la seua eliminació seria contrària a l’esperit i els objectius de 
l’Acord del Botànic i als programes electorals de les forces 
polítiques que donen suport al govern i que van rebre el 
suport majoritari dels valencians i les valencianes.

Per tant, no els eliminarem tal com diu la pregunta, tal com 
ve exigint el Partit Popular. Que, en tot cas, hauria de dirigir-
se a un militant del seu partit, que li diuen Cristóbal Montoro, 
perquè és, al ser un impost cedit, és un impost l’eliminació 
del qual és competència del govern central. Per tant, per un 
motiu o per altre, no podem fer-ho. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Senyora Parra, vol polsar, per favor, el... Molt bé.

Quan vullga.

La senyora Parra Almiñana:

El model impositiu de Puig i Oltra és la pujada continuada i 
constant d’impostos. Mentre, i per contra, el Partit Popular 
demana per als valencians reiterativament l’eliminació dels 
impostos que li he esmentat adés, el de patrimoni, succes-
sions i donacions. (Soroll de papers)

I és que el botànic, vosté, invertix cinc vegades menys que 
els cobra els impostos al valencians; invertix 72 euros per 
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valencià quan recapta de cada u d’ells cinc voltes més. I tot 
això quan tots sabem que gràcies a la recuperació econò-
mica experimentada pel govern del Partit Popular, el Consell, 
vosté té hui 3.000 milions de més per a gastar.

L’impost de patrimoni es va suprimir al gener del 2008, i ¿sap 
qui el va recuperar? El govern de Luis Rodríguez Zapatero, 
que és del PSOE, del partit al que vosté pertany. Mentre la 
Comunitat de Madrid, governada pel PP no el cobra, el tripar-
tit del botànic el cobra malgrat que li ha dit per activa i per 
passiva el Partit Popular que l’eliminen.

Mentre vostés aposten pels impostos a l’alça es dediquen 
a criticar al Partit Popular en aquelles comunitats que han 
decidit baixar-ho. I ¿sap de què els acusen vostés? De fer 
dumping fiscal o competència deslleial per mantindre una 
tributació menor per als madrilenys que vosté té per als 
valencians de Castelló, de València i d’Alacant.

Actualment, que pareix mentira que vosté diga el que ha dit 
sent qui és, actualment les comunitats autònomes no poden 
renunciar a l’impost però sí poden fixar una bonificació del 
cent per cent de la seua quantia. Per tant, és el mateix.

No és el Partit Popular qui li demana la supressió d’estos 
impostos, no sols els Partit Popular, Soler, ¡escolte!, sinó que 
també li ho diu clar i alt els col·legis d’economistes –i jo crec 
que vosté és economista–; li ho diu la comissió d’experts 
per a la reforma fiscal del 2015 que va recomanar la seua 
supressió; però, sobretot, ¿sap qui li ho està dient? Li ho 
estan dient els ciutadans perquè no es deuen gravar herèn-
cies que passen de pares a fills, perquè amb la mort dels fami-
liars, senyors del PSPV i Compromís, ni es juga, ni es merca-
deja, ni es grava, i és que el fet que els hereus succeïsquen als 
causants en els seus béns és el més normal, és el més lògic, i 
és el més racional.

La tributació per successió és simplement confiscatòria per 
a qui ha elegit estalviar o invertir. Estos impostos recauen 
sobre les famílies que fan un esforç i estalvien i tenen un 
patrimoni treballat al llarg de tota la vida. I vostés, senyors 
del PSPV i Compromís, mantenen estos impostos en contra 
de la voluntat de la majoria d’experts que afirmen que és un 
cas d’opressió fiscal i que burla la voluntat perquè és sagnant.

Mire, es cobra a Andalusia, Astúries i Comunitat Valenciana, 
on governa el PSOE, vostés apliquen un brutal impost de 
successió en contra de la raó, la justícia i la voluntat popular. 
Obliguen a renunciar a familiars que no es poden fer càrrec 
del que és este impost i preferixen renunciar als béns dels 
seus avantpassats perquè no poden pagar, i a això no n’hi ha 
dret. Li ho torne a dir, amb la mort no es juga i no es merca-
deja. (Soroll de papers) Li dic una cosa, no és el Partit Popular.

Com li he dit, això suposa una doble imposició perquè qui ha 
adquirit un bé és que ¡ja ho ha pagat en impostos! I vosté en 
eixos béns ho fa pagar dos voltes.

I vosté no està fent cas, no al Partit Popular, no a Ciutadans, 
als experts, acadèmics que li diuen que encara se sorpre-
nen que estiga eixe impost vigent perquè, a la Unió Europa, 
Espanya és l’únic que manté eixos impostos.

Per tant, com vosté no fa cas ni als experts, ni als acadèmics, 
ni fa cas a la voluntat popular, jo li dic a vostés i li dic al poble 

valencià, als valencians de Castelló, València i Alacant, que 
queda un any, un any perquè el govern del Partit Popular 
torne a governar La Generalitat i un any per a la baixada 
d’impostos i la supressió d’estos impostos tan injustos. Els 
queda un any. (Se sent una veu que diu: «¡Muy bien!»)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Parra.

Conseller, quan vullga.

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Senyoria, si n’hi ha alguna ciència més social és l’economia, 
l’economia està empeltada d’ideologia. És lògic que vosté 
prenga nota d’una sèrie d’experts d’una determinada ideolo-
gia que tenen en poca presència i valor el principi d’igualtat 
d’oportunitats. (Se sent una veu que diu: «Molt poca.») El prin-
cipi d’igualtat d’oportunitats diu que una persona naix en 
famílies diferents i, per tant, comença la seua vida amb espe-
rances i possibilitats diferents.

Jo li dic que estos impostos són impostos que –torne a repe-
tir– són competència de l’estat, el senyor Montoro no els 
ha llevat, i nosaltres encetem i els fiquem entre altres coses 
perquè signifiquen ¡400 milions d’euros! ¡Imaginen vostés 
com està la caixa de La Generalitat com per a poder renun-
ciar a 400 milions d’euros quan fa quatre anys pel senyor 
Montoro, el mateix que no lleva l’impost, no arregla el tema 
del sistema de finançament autonòmic.

Jo li volia dir que, per exemple, en prestació de dependèn-
cia necessitem 256 milions d’euros; en serveis socials, 79 
milions; en atenció sanitària en la mitjana i llarga estada, 77 
milions, que fan 400 milions. ¿Volen que renunciem açò o a 
coses paregudes?

Miren, vostés, si nosaltres tenim això és, a més, perquè no 
n’hi ha solidaritat, no n’hi ha solidaritat perquè n’hi ha una 
comunitat autònoma que està a 1 hora i 45 minuts en AVE, 
que es diu Madrid, on els conceptes i les recaptacions per les 
economies de centralitat permeten a la senyora Cifuentes 
abans, i ara al que n’hi ha ara que es diu ¿Garrido?, Garrido, 
doncs poder permetre’s eixe luxe que nosaltres no podem 
perquè això significaria retallar drets als valencians.

I, per tant, per eixe doble motiu: primer, perquè creguem en 
el principi d’igualtat d’oportunitats i, segon, perquè la nostra 
hisenda és molt diferent a la de Madrid perquè no tenim el 
principi de centralitat, perquè no tenim les economies de 
centralitat, perquè no tenim l’AVE, que van tots a Madrid, 
perquè tenim totes les grans empreses a Madrid, perquè 
tenim totes les grans rendes a Madrid, i perquè tenim uns 
ingressos del 50% de l’IRPF i de l’IVA molt superior a nosal-
tres, no ens podem permetre eixe luxe, per motius ideològics 
i per motius de caixa.

Moltes gràcies. (Se sent una veu que diu: «¡Molt bé!») 
(Aplaudiments)
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La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller.

Anem a passar a la pregunta 1.241 que formula el diputat, 
David de Miguel, al Consell sobre el nou model del sector 
públic, i se substanciarà també pel conseller d’hisenda.

Senyor De Miguel, quan vosté vullga.

El senyor De Miguel Martínez:

Gracias, presidenta.

Señorías.

Conseller.

Vicepresidenta del Consell.

Miren, ustedes, usted me ha repetido en varias ocasiones o nos 
ha relatado a todos, ¿no?, lo que se encontraron en el sector 
público instrumental, que se encontraron con esos casi cinco 
mil millones de pasivo, más de seis mil empleados y demás, y 
miren, ustedes se marcaron también en el primer retiro, o en 
el primer seminario que tuvieron en 2016, en Morella, uno de 
los nuevos objetivos que se marcaran era precisamente pues 
poner fin a este desorden que había en el sector público.

Y, mire, a mí, sinceramente, usted sabe que yo considero que 
su conselleria es una de las más eficientes en cuanto a objeti-
vos y logros conseguidos, pero yo creo que es innegable que 
en este caso, en el caso de la reorganización y restructura-
ción del sector público instrumental pues ha fallado.

Porque, vamos a ver, si miramos ahora cómo está el sector 
público instrumental y miramos cómo estaba en el 2015, 
en cuanto a número, en cuanto al número de entes que lo 
conforman está prácticamente igual. Es verdad que la exse-
cretaria autonómica, Ángeles Cuenca, dijo en su momento 
(soroll de papers) que el objetivo era cualitativo y no cuantita-
tivo, que no se trataba de reducir porque sí el sector público 
instrumental sino que había que determinar qué razón justifi-
caba la existencia de cada ente.

Y yo le pregunto: ¿ya tienen claro cuál es…? ¿Ya han deter-
minado la justificación de la existencia de cada ente? Porque 
la propia secretaria autonómica dijo en su momento que el 
sector público está sobredimensionado y con una excesiva 
dependencia de recursos presupuestarios y del crédito públi-
camente avalado. (Soroll de papers) ¿Ya se ha solucionado esta 
parte de este problema del sector público? Es decir, ¿ya han 
acabado la reestructuración del sector público instrumental?

Gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señor De Miguel.

Conseller.

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

El sector públic instrumental no només està gestionat com 
ha estat gestionat sinó –com he dit reiteradament i els tribu-
nals m’ho estan confirmant– era una cova de lladres. ¡Era una 
cova de lladres! I una cova de lladres doncs és molt difícil de 
netejar. ¿Què voleu que vos diga? (Aplaudiments)

Per tant, sovint, nosaltres de manera quasi utòpica vam 
creure al principi de la legislatura que amb una nova llei posa-
ríem en ordre totes eixes coses. Doncs, miren, hem caigut al 
principi de la realitat; el principi de la realitat és començar 
per baix, començar per baix per exemple regulant la compo-
sició i funcionament dels òrgans col·legiats; la pràctica de 
transparència en la contractació de personal i en la contrac-
tació pública; la retribució d’alts càrrecs; la massa sala-
rial; l’elaboració de plans d’igualtat i de relació de llocs de 
treball, coses absolutament imprescindibles per a poder 
fer un planejament i una regulació global del sector públic 
instrumental.

Partint d’esta base, ara, l’equip tècnic de l’administració del 
Consell treballa en l’articulació d’un text, això sí, al final, la 
teulada, ¿no?, amb rang de llei, i hem de ficar els fonaments, 
fixe les bases d’eixes planejament i regule el funcionament de 
les entitats que el constituïxen.

Senyoria, tots estos passos que ha hagut de fer este Consell 
vénen de la situació caòtica que –com vosté sap molt bé i 
ha subratllat– vàrem heretar. Uns ens públics que s’havien 
convertit en un niu de foscor on s’amagaven situacions de 
corrupció, de balafiament i, en definitiva, d’ineficiència i de 
desmoralització dels mateixos professionals que fent la seua 
feina havien de presenciar eixe tipus de pràctiques.

I per si alguna cosa hi faltava, l’intent de reforma que va 
fer l’anterior govern a corre-cuita va generar encara major 
confusió, fent més complexa l’ordenació i creant autèntics 
monstres administratius per fusió d’ens, amb l’objectiu de 
reduir quantitativament el nombre d’entitats per complir les 
normes d’estabilitat pressupostària estatal però no arreglant 
res ni estalviant res.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller.

Señor De Miguel, un segundo que lo apago.

Ahora.

El senyor De Miguel Martínez:

Ya, vale.

Usted, señor Soler, la verdad es que no me defrauda nunca.

Mire, yo le doy la razón en todo lo que ha contado de 
contrato de transparencia, de retribuciones, las RPT, todo 


